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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIŢA 
COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE, 
CONTENCIOS 

 
 
 
 

PROCES-VERBAL 
încheiat azi 08.02.2022 în şedinţa extraordinară  

a Consiliului local al municipiului Bistriţa 
 
 
 
 
Şedinţa extraordinară se desfăşoară prin mijloace electronice, la care 

participă participă: consilierii locali ai municipiului Bistriţa, Primarul municipiului 
Bistrița – domnul Turc Ioan; Viceprimarul municipiului Bistriţa – domnul Hangan 
Sorin; Viceprimarul municipiului Bistriţa – domnul Stan Călin; doamna Gaftone 
Floare – secretar general al municipiului, domnul Cincea Dumitru-Matei, director 
executiv Direcţia Administraţie Publică, Juridic, Scurtu Nicolae – director executiv 
Direcţia Economică, Cerceja Elena – consilier Direcţia Economică; Cismaş Adrian – 
director executiv adjunct Direcţia Economică; Antoneac Adriana – director executiv 
Direcţia Educaţie, Turism; Creţiu Ioan – director executiv Direcţia Servicii Publice; 
Măgeruşan Oniţa – director economic Direcţia de Asistenţă Socială; Coceşiu Liliana 
– director executiv Direcţia Integrare Europeană; Ivaşcu Lia – director executiv 
Direcţia Tehnică; Anca Emil – şef ocol RPL Ocolul Silvic al Municipiului Bistriţa; 
Frandeş Florin – director executiv Poliţia Locală Bistriţa, Răzoare Luca – director 
executiv Direcţia de Administrare a Pieţelor, Magda Ioan – administrator Societatea 
Business Park Bistriţa Sud SRL; Grecu Elena – şef Serviciu Achiziţii Publice; 
Dumitru Mirela – şef Birou Resurse Umane, Organizare; Marina Vasile – director 
executiv Direcţia Patrimoniu; Suciu Anca – consilier Compartimentul Pregătire 
Documente, Contencios, Bogatean Adriana-Silvia – consilier juridic Compartimentul 
Pregătire Documente, Contencios, Cionca Terezia-Tanţa – consilier 
Compartimentul Pregătire Documente, Contencios, Şiman Dan – Direcţia 
Comunicare, Huzmezan Claudiu – Direcţia Comunicare, Zbânca Marius - 
reprezentantul Societăţii Loyal Center SRL. 
 

Şedinţa extraordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost 
convocată prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.51/04.02.2022, care a 
fost adusă la cunoştinţă publică prin publicare în mass-media locală afişare pe site-
ul primăriei. 

 
Se intonează Imnul de stat al României. 
Preşedintele de şedinţă, domnul consilier Filip Alexandru Tudor face prezenţa 

consilierilor. Sunt prezenți 20 consilieri din 21 consilieri locali în funcție. Absent – 
domul consilier Elisei Radu-Claudiu. Şedinţa este legal constituită. 

 
Domnul preşedinte de şedinţă Filip Alexandru Tudor supune atenţiei ordinea 
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de zi care cuprinde următoarele puncte: 
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Actului adiţional la Acordul de 

Colaborare încheiat cu Compania Națională de Administrare a Infrastructurii 
Rutiere S.A. pentru realizarea Proiectului “Varianta de ocolire Bistrița” 

- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 

Societăţii Business Park Bistriţa Sud SRL, pe anul 2022 şi estimat pe 
următorii 2 ani 

- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al  

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 
municipiului Bistriţa pe anul 2022 şi estimat pe anii 2023-2025 

- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
5. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii nr.161/28.10.2021 a 

Consiliului local al municipiului Bistrița, privind aprobarea contractării și 
garantării cu veniturile proprii a unei/unor finanțări rambursabile interne în 
valoare totală de maxim 100 milioane lei pentru realizarea de investiții publice 
de interes local, cu o maturitate de maxim 15 ani 

- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
6. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al 

municipiului Bistrița nr.59/04.05.2017 privind stabilirea unor măsuri pentru 
acordarea dreptului de acces pe terenuri aparținând domeniului public sau 
privat al municipiului Bistrița în vederea, amplasării rețelelor de comunicații 
electronice 

- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
7. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al 

municipiului Bistrița nr.172/03.11.2021 privind aprobarea cererii de finanţare 
şi a devizului general estimativ a obiectivului „Dezvoltarea infrastructurii 
edilitare, de tip apă și apă uzată în zonele urbane funcționale-etapa 1” 

- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
8. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al 

municipiului Bistrița nr.173/03.11.2021 privind aprobarea cererii de finanţare 
şi a devizului general estimativ a obiectivului „Dezvoltarea infrastructurii 
edilitare, de tip apă și apă uzată în zonele urbane funcționale-etapa 2” 

- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
9. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al 

municipiului Bistrița nr.167/03.11.2021 privind aprobarea cererii de finanţare 
şi a devizului general estimativ a obiectivului „Amenajare de străzi în zonele 
noi din municipiul Bistrița-etapa 3” 

- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
10. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al 

municipiului Bistrița nr.168/03.11.2021 privind aprobarea cererii de finanţare 
şi a devizului general estimativ a obiectivului „Amenajare de străzi în zonele 
noi din municipiul Bistrița-etapa 4” 

- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
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11. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al 
municipiului Bistrița nr.169/03.11.2021 privind aprobarea cererii de finanţare 
şi a devizului general estimativ a obiectivului „Amenajare de străzi în zonele 
noi din municipiul Bistrița-etapa 5- lot 1” 

- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
12. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al 

municipiului Bistrița nr.170/03.11.2021 privind aprobarea cererii de finanţare 
şi a devizului general estimativ a obiectivului „Amenajare de străzi în zonele 
noi din municipiul Bistrița-etapa 5- lot 2” 

- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
13. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al 

municipiului Bistrița nr.166/03.11.2021 privind aprobarea cererii de finanţare 
şi a devizului general estimativ a obiectivului „Reabilitarea și modernizarea 
străzii Tărpiului” 

- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
14. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al 

municipiului Bistrița nr.171/03.11.2021 privind aprobarea cererii de finanţare 
şi a devizului general estimativ a obiectivului „Pasaj rutier subteran strada 
Gării-strada Tărpiului”, municipiul Bistrița 

- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
15. Proiect de hotărâre privind acordul de principiu pentru transmiterea, cu titlu 

gratuit a imobilului, proprietatea publică a municipiului Bistriţa situat pe 
str.Albert Berger, nr.4, către Universitatea de Medicină, Farmacie, Științe și 
Tehnologie „George Emil Palade” din Târgu Mureș 

Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 
 
Preşedintele de şedinţă supune la vot ordinea de zi în integralitate, care se 

aprobă în unanimitate, respectiv cu 20 voturi „pentru”.  
 
Se trece la primul punct al ordinii de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Actului adiţional la Acordul de Colaborare încheiat cu Compania 
Națională de Administrare a Infrastructurii Rutiere S.A. pentru realizarea 
Proiectului “Varianta de ocolire Bistrița”. 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – doresc să ştiu opinia doamnei 
secretar Gaftone în ce priveşte formularea acestui act adiţional, în sensul că se 
formulează UAT Municipiul Bistriţa, prin Primăria municipiului Bistriţa. Normal ar 
trebui prin primar formulat. Aş dori opinia ei. 
 Doamna secretar Gaftone Floare – observaţia doamnei consilier este una 
jusitificată, pentru că persoana juridică este Municipiul Bistriţa. Municipiul Bistriţa 
este reprezentat de primar, iar primăria este o structură funcţională fără 
personalitate juridică. Însă vreau să aduc la cunoştinţa consiliului local că acest 
draft a fost cel agreat de Compania Naţională, ba mai mult, Direcţia Juridică 
împreună cu Direcţia Juridică din cadrul Consiliului Judeţean, au colaborat şi au 
agreat această variantă. Mai multe o să vă poată preciza domnul director Cincea 
Dumitru-Matei, pentru că a făcut obiectul discuţiilor, atât cu ministerul, cât şi cu 
consiliul judeţean. Deci eu agreez şi varianta că este Municipiul prin primar, dar 
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dacă s-a agreat primăria, şi vreau să vă informez că sunt acte de autoritate cum 
sunt autorizaţiile de construire şo care au antet cu primăria. Şi sunt instanţe care 
apreciază şi respectă şi acceptă calitatea procesuală a primăriei. Deci este o 
chestiune de formă, deci este corectă şi o variantă şi alta. Frumos ar fi Municipiul.  
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – am observat că este foarte bine 
indicat, de exemplu comuna Livezile, reprezentată de domnul Traian Simionca, 
comuna Budacu de Jos, reprezentată de domnul Florin Sandu Simionca. Acolo este 
corectă formularea, doar la Municipiul Bistriţa e prin primărie.  
 Domnul director executiv Cincea Dumitru-Matei – forma iniţială a fost iniţiativa 
celor de la CNAIR, la fel şi acest act adiţional este iniţiativa domniilor lor. Este forma 
care a primit OK-ul de la Direcţia Juridică din cadrul Companiei Naţionale şi asta 
este forma pe care o agreează domniile lor.  
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – nu o să avem probleme de 
legalitate? Nu poate contesta nimeni aceste lucruri? Ca să nu avem probleme pe 
viitor, de asta întreb. 
 Domnul director executiv Cincea Dumitru-Matei – este un protocol. Urmează 
să vină contracte şi protocoale anterioare, acesta este un protocol interimar, nu cred 
că o să fie probleme. Repet, este iniţiativa companiei, nu a noastră. Noi aderăm la 
ce ne-au trimis dumnealor. 
 Domnul preşedinte de şedinţă – am înţeles, deci este o variantă agreată de 
către toate părţile implicate. 
 Domnul primar Turc Ioan – observaţia mi se pare cât se poate de corectă, 
pentru simetrie este nevoie, este necesar ca practic toate unităţile administrativ-
teritoriale să întrunească aceleaşi condiţii de formă. Deci vă rog să luaţi în calcul 
ceea ce doamna consilier a specificat, corect din punctul meu de vedere. 
 Preşedintele de şedinţă supune la vot propunerea doamnei consilier 
Săsărman Lucia Augusta, de modificare în anexa la proiectul de hotărâre astfel: 
„U.A.T. Municipiul Bistrita, cu sediul în județul Bistrița, strada Piața Centrală nr. 6, 
telefon/fax:0263223923, reprezentată prin domnul Ioan Turc, în calitate de Primar”. 
Se aprobă cu 17 voturi „pentru” şi o abţinere. 

Rezultat Vot 

Da 17 

Nu 0 

Abţinere 1 

Au votat 18 

Nu au votat 2 

Absenţi 1 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da  

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abs. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Nu a votat 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da  

Ruşti Ionel Da  
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Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Nu a votat 

Stere Florentina-Ştefania Da  

Urîte Florin-Radu Da  

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în ansamblu, şi se 
adoptă cu 19 voturi „pentru”. 

Rezultat Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 1 

Absenţi 1 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da  

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da  

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abs. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Nu a votat 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da  

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da  

Urîte Florin-Radu Da  

 
La şedinţă sunt prezenţi 21 consilieri. S-a conectat domnul consilier Elisei 

Radu-Claudiu. 
 
Se trece la punctul 2 – Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului 

de venituri şi cheltuieli al Societăţii Business Park Bistriţa Sud S.R.L. pentru 
anul 2022 şi estimat pe următorii 2 ani. 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – am comparat anexele de anul 
trecut cu anexele la proiectul de hotărâre şi am observat la cheltuielile de natură 
salarială că s-au majorat de la 18.000 cât erau anul trecut, la 102.000 în condiţiile în 
care avem tot doi angajaţi, cel puţin eu asta am înţeles. Avem un director, avem un 
contabil angajat cu două ore pe zi, şi avem un administrator. Acuma aş dori nişte 
lămuriri, de ce într-un an de zile avem acest salt de la 18.000 la 102.000 lei? 
 Domnul consilier Munthiu Cristiean – ca membru AGA Business Park Bistriţa 
Sud am să vă răspund. Anul trecut a fost angajat doar un administrator şi un 
contabil cu două ore, anul acesta există un director executiv, există un administrator 
şi a mai apărut un post, de aceea s-a majorat valoarea cheltuielilor salariale. În 
acelaşi timp activitatea Parcului Industrial, după cum observaţi şi în buget şi ce se 
va întâmpla în continuare, va creşte foarte mult. În acest moment există foarte multe 
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solicitări de a închiria spaţii în Parcul Industrial, aşa că încetul cu încetul acest 
proiect începe să se apropie de ce ar trebui să fie. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – l-aş ruga pe domnul Munthiu 
dacă ar putea să ne spună exact sume pe care le primeşte fiecare angajat. Mă 
îndoiesc că domnul sau doamna contabil angajat cu 2 ore pe zi ar putea să ia 4.250 
lei/lună. Aş dori pentru fiecare. Am văzut că există şi un contract de mandat, din 
câte am înţeles, este cuprins acolo în anexă, are o anumită sumă, acela o fi 
separat, bănuiesc că o fi administratorul sau directorul, nu-mi este în clar, dar totuşi 
avem două posturi şi am săltat de la 18.000 la 102.000 lei. 
 Domnul consilier Munthiu Cristiean – anul trecut a fost un singur post, plus 
administratorul mandatat care are contract de mandat, e plătit pe contract de 
mandat. De aceea este diferenţa. Acuma există doi angajaţi, există director executiv 
şi contabila care e cu 2 ore pe zi. deci de aceea a apărut acea majorare, pentru că 
a apărut un pot în plus.  
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – şi salariul efectiv pe lună? 
 Domnul consilier Munthiu Cristiean – nu am în faţă bugetul, dar îl putem ruga 
pe domnul Magda Ioan să intervină. 
 Domnul Magda Ioan, administrator Societatea Business Park Bistriţa Sud 
SRL – salariul administratorului societăţii este brut 7.000 lei, net înseamnă 4.095 lei, 
salariul contabilului este brut 1.500 lei, net înseamnă 928 lei şi salariul directorului 
executiv brut este 7.000 lei, net înseamnă 4.095 lei şi de aici e reieşit suma 
respectivă. Anul trecut am fost doar eu şi contabilul, anul acesta este şi domnul 
Ciobănică care este directorul executiv. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – bănuiesc că domnul Ciobănică 
nu ar trebui să voteze. 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel – referitor la ce a sus domnul Magda, 
eu fac parte din Consiliul de Administraţie, ştiam cât a fost negociat salariul 
directorului general, la fel ca şi al administratorului, din cauza asta rezultă sumele 
respective în cheltuieli de personal în bugetul pe anul 2022. 
 Domnul consilier Ciobănică Dumitru-Daniel – doresc să se consemneze că 
nu particip la dezbateri şi la vot pe acest proiect de hotărâre. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 
prezentat de iniţiator, care se adoptă cu 16 voturi „pentru” şi 3 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 16 

Nu 0 

Abţinere 3 

Au votat 19 

Nu au votat 2 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da  

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Nu a votat 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Nu a votat 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 



7 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Abţ. 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da  

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Abţ. 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da  

Urîte Florin-Radu Da  

 
 Se trece la punctul 3 – Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului 
de venituri și cheltuieli al Regiei Publice Locale „Ocolul Silvic al municipiului 
Bistrița” R.A. pe anul 2022 și estimat pe anii 2023 – 2024. 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 
prezentat de iniţiator, care se adoptă cu 20 voturi „pentru” şi o abţinere. 

Rezultat Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 1 

Au votat 21 

Nu au votat 0 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da  

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da  

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da  

Urîte Florin-Radu Da  

 
 Se trece la punctul 4 – Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului 
de venituri şi cheltuieli al municipiului Bistriţa pe anul 2022 şi estimat pe anii 
2023-2025. 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 12 articole şi se adoptă cu votul majorităţii 
absolute a consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este favorabil. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – doresc să fac următoarea 
propunere: diminuarea sumei de la cap.67.10 Cultură, recreere şi religie cu suma 
de 180.000 lei astfel: eliminarea punctului 2 autoturism în valoare de 90.000 de lei, 
prevăzut la subcap.1 Alte cheltuieli de investiţii din cap.67.10.50 Dotări 
independente; şi eliminarea punctului 1 monument, în valoare de 90.000 de lei 
prevăzut la subcap.2 Alte cheltuieli de investiţii cap.67.10.50 Dotări independente. 
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Şi se propune majorarea sumei prevăzută la cap.65.02 Învăţământ, Secţiunea de 
dezvoltare cu suma de 180.000 lei având destinaţia de granturi pentru unităţile 
şcolare preuniversitare din municipiu Bistriţa şi localităţile componente. Anexele 
proiectului de hotărâre se vor modifica în mod corespunzător. Aşa cum am spus şi 
ieri pe comisii, am propus această majorare la capitolul de Învăţământ, pentru că 
există un proiect în prezent aflat în standby privind acordarea granturilor către 
unităţile şcolare cu două obiective: încurajarea performanţei şcolare şi reducerea 
abandonului şcolar. Am detaliat în cuprinsul amendamentului, avem şi proiectul de 
hotărâre pe care cu siguranţă toţi colegii l-au lecturat şi ştiu despre ce este vorba. 
Prin urmare eu vă solicit respectuos să daţi curs acestui amendament, să-l votaţi şi 
de asemenea, să ţineţi cont şi de părerea doamnei secretar care ieri pe comisii a 
spus că ar fi de bun augur. 
 Domnul primar Turc Ioan – deci practic există un program guvernamental 
finanţat prin PNRR exact pentru aceste lucruri. Prin Hotărârea nr.1309/30.12.2021, 
Guvernul României a aprobat Programul Naţional pentru reducerea abandonului 
şcolar, care se derulează în cadrul Planului Naţional pentru Redresare şi Rezilienţă 
a României şi în concordanţă cu Proiectul Naţional de Reformă România Educată, 
asumat prin Memorandum de Guvernul României. Deci practic discutăm despre 
bani europeni. Programul constă în, şi vă rog să observaţi similitudinile între ceea 
ce propune doamna consilier Săsărman şi ceea ce se prevede prin programul 
guvernamental: reducerea abandonului şcolar în minim 25% din unităţile de 
învăţământ participante la program în perioada 2021-2026, îmbunătăţirea 
rezultatelor obţinute de elevi în cadrul evaluărilor naţionale şi creşterea procentului 
de elevi care finalizează învăţământul gimnazial, creşterea participării absolvenţilor 
în învăţământul gimnazial la evaluarea naţională pentru absolvenţii clasei a VIII-a şi 
a ratei de tranziţie de la învăţământul secundar inferior gimnazial la învăţământul 
secundar superior liceal sau profesional. În cadrul programului se acordă granturi 
pentru cel puţin 2.500 dintre cele 3.500 de unităţi de învăţământ de stat. Valoarea 
unui grant este de maxim 200.000 de euro pentru acţiuni remediale, sprijin material 
şi echipamente IT. În municipiul Bistriţa au fost identificate printr-o metodologie a 
Ministerului Educaţiei până în acest moment, pentru că procedura de selecţie este 
încă în derulare, 4 unităţi de învăţământ; Şcoala Gimnazială nr.4, Şcoala 
Gimnazială nr.7 Viişoara, Liceul cu Program Sportiv Bistriţa, Liceul de Arte Corneliu 
Baba.  

De asemenea, ţin să menţionez că bugetul anului 2022 cuprinde sume pentru 
finanţarea activităţilor extracuriculare a unităţilor de învăţământ din municipiul 
Bistriţa, suma este de 50.500 lei. De asemenea, asociaţiile de părinţi din cadrul 
unităţilor de învăţământ pot depune proiecte cu cofinanţare pentru sesiunea 2022, 
totalul sumei alocate fiind de 60.000 lei. Ne referim la Secţiunea educaţie şi tineret.  

Cele 3 programe ale Primăriei municipiului Bistriţa, pe care dumneavoastră 
urmează să le votaţi, votând bugetul, mă refer la şcoala de înot, abonamentele 
sportive pentru copiii aflaţi în dificultate şi stimularea performanţei şcolare 
totalizează suma de 630.000 lei. Deci practic unităţile de învăţământ din municipiul 
Bistriţa selectate conform unei metodologii foarte clare, dacă ar fi să ne oprim doar 
la cele 4, ar urma să beneficieze de granturi de aproximativ 800.000 de euro. Nu 
discutăm de sume foarte mici în raport cu programul guvernamental. Eu cred că în 
aceste condiţii doamna consilier Săsărman apreciază că propunerea dânsei este 
acoperită practic de un program al Guvernului României. 
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Domnul preşedinte de şedinţă – întrebarea este dacă doamna consilier 
Săsărman îşi menţine propunerea de amendament? 

Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – eu îmi menţin propunerea şi vă 
rog să o supuneţi la vot. Urmează ca în funcţie de votul pe care îl vor exprima 
colegii, să identificăm alt sursă de finanţare.  

Preşedintele de şedinţă supune la vot propunerea doamnei consilier 
Săsărman Lucia-Augusta, respectiv diminuarea sumei de la cap.67.10 Cultură, 
recreere şi religie cu suma de 180.000 lei astfel: eliminarea punctului 2 autoturism 
în valoare de 90.000 de lei, prevăzut la subcap.1 Alte cheltuieli de investiţii din 
cap.67.10.50 Dotări independente; şi eliminarea punctului 1 monument în valoare 
de 90.000 de lei prevăzut la subcap.2 Alte cheltuieli de investiţii cap.67.10.50 Dotări 
independente, şi majorarea sumei prevăzută la cap.65.02 Învăţământ, Secţiunea de 
dezvoltare cu suma de 180.000 lei având destinaţia de granturi pentru unităţile 
şcolare preuniversitare din municipiu Bistriţa şi localităţile componente. Se obţin 7 
voturi „pentru”, 5 voturi „împotrivă” şi 8 abţineri. Propunerea nu se aprobă. 

Rezultat Vot 

Da 7 

Nu 5 

Abţinere 8 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da  

Brici Tiberius-Daniel Abţ. 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Nu  

Ciobănică Dumitru-Daniel Abţ. 

Elisei Radu-Claudiu Da  

Filip Alexandru-Tudor Abţ. 

Gaga Seica Marioara Abţ. 

Hangan Sorin Abţ. 

Hudrea Daniela-Maria Nu  

Macarie Doina Abţ. 

Mathe Attila Abţ. 

Munthiu Cristiean Nu  

Pavelean Nicolae Nu a votat 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da  

Ruşti Ionel Nu  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Abţ.  

Stere Florentina-Ştefania Da  

Urîte Florin-Radu Nu  

Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – voiam să vă întreb dacă 
observaţiile noastre pe marginea bugetului, le formulăm acum, sau în momentul în 
care veţi prezenta fiecare capitol în parte? 

Domnul preşedinte de şedinţă – vom prezenta pe articole şi dacă 
dumneavoastră aveţi intervenţii, am să vă invit la momentul la care ceea ce 
dumneavoastră vreţi, la articolul la care vreţi să interveniţi.  

Doamna secretar general Gaftone Floare – stimaţi consilieri, vreau să fac 
precizarea că acest proiect de hotărâre, respectiv proiectul de buget, a fost supus 
consultării publice începând cu 17.01.2022, iar în data de 28.01.2022 a avut loc şi o 
dezbatere publică. În conformitate cu prevederile art.39 alin.(4), consiliul local ar 
trebui ca odată cu aprobarea bugetului, să se pronunţe şi cu privire la contestaţii 
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depuse de către cetăţeni. Informez consiliul local că nu s-a depus de către cetăţeni 
nici o contestaţie. Aşa se explică faptul că nu a fost supusă analizei de către 
dumneavoastră. Probabil că este benefic al proiectului bugetar. 

Domnul preşedinte de şedinţă – vă supun atenţiei art.6 din proiectul de 
hotărâre: Se aprobă programul pentru acordarea de finanțări nerambursabile de la 
bugetul local, alocate pentru activităţi nonprofit de interes local pe anul 2022, 
conform anexei nr.6. Nefiind propuneri de modificare cu privire la art.6, se supune la 
vot şi se aprobă cu 20 voturi „pentru”. 

Rezultat Vot 

Da 20 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da  

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da  

Urîte Florin-Radu Da  

Domnul preşedinte de şedinţă – vă supun atenţiei art.5 din proiectul de 
hotărâre: Se aprobă programul de investiţii publice pe anul 2022 pentru fiecare din 
bugetele prevăzute la art.2-4 din prezenta hotărâre, conform anexei nr.5. 

Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – o întrebare, anexa 5 se referă 
oare la anexa 1b, acolo unde sunt detaliate toate investiţiile de la poz.Alte cheltuieli 
de investiţii? 

Domnul director executiv Scurtu Nicolae – da, cuprinde toate investiţiile.  
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – am câteva observaţii şi 
nelămuriri. În ceea ce priveşte cap.51.02 Autorităţi publice, am observat că la poz.8 
figurează un autoturism. Eu nu ştiu ca anul trecut să se fi achiziţionat un autoturism 
şi să fie rămasă vreo rată restantă. Şi nu ştiu nici măcar care este utilitatea sau 
scopul acestui autoturism.  
 La Cap.67.02 Cultură, recreere şi religie am observat să se doreşte 
achiziţionarea unui trenuleţ electric pentru copii pentru agrement. Întrebarea mea 
este unde va fi amplasat acest trenuleţ şi dacă s-a făcut vreo evaluare a spaţiului 
necesar pentru implementarea acestui proiect? Din câte am înţeles, ar fi fost vorba 
iniţial de Parcul municipal, dar ştiu foarte bine că acolo aleile sunt destul de înguste 
şi un asemenea proiect nu ştiu dacă se va putea desfăşura în condiţii optime.  
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 Regenerare urbană în zona lac. Din câte ştiu şi anul trecut a fost cuprinsă 
această investiţie. Nu ştiu stadiul ei, nu ştiu ce presupune în prezent.  
 Amenajarea zonei centrale, inclusiv teren de sport în localitatea componentă 
Slătiniţa. Au fost cuprinşi 5.000 lei. Ce presupune această amenajare a zonei 
centrale, pentru că terenul de sport eu ştiu că este ridicat şi zona este deja 
funcţională, adică nu ştiu ce investiţii s-ar mai putea face acolo şi vă rog să-mi 
răspundeţi. 
 Apoi, am vorbit deja în amendamentul trecut despre autoturismul pe care noi 
îl achiziţionăm cu 90.000 lei pentru Centrul Cultural Municipal, şi pentru acel 
monument din câte am înţeles este vorba despre bustul primului primar al Bistriţei.  
 Locuinţe, servicii şi dezvoltare publică la cap.70.02, am observat că se 
doreşte achiziţionarea mai multor imobile + teren, cum ar fi şcoala din Viişoara, 
grădiniţa din Viişoara, baza sportivă IPROEB, stadionul Gloria ş.a.m.d., însă sumele 
cuprinse acolo de 5.000 lei, ce anume reprezintă? Pentru că nu sunt nici studii de 
fezabilitate, nu e nimic. 
 Am observat că achiziţionăm încă o staţie de mixturi asfaltice, deci presupun 
că vrem să avem 2 astfel de staţii, dar noi nu producem asfalt şi nici nu asfaltăm 
străzile din Bistriţa. Asta este o constatare personală.  
 Am observat o sumă exagerată pentru panourile publicitare şi de informare, 
adică 395.000 de lei pentru 5 bucăţi, mie mi se pare exagerat de mult. 
 Am observat că se doreşte implementarea unor staţii de încărcare a 
acumulatorilor pentru autovehicule electrice şi aş dori să ştiu dacă în acest moment 
primăria are o evidenţă a tuturor autovehiculelor electrice din municipiul Bistriţa şi 
din localităţile componente.  
 Regenerare urbană a spaţiilor publice degradate: zona Andrei Mureşanu, 
cartierele dintre blocuri, Centrul Istoric. Vă rog să-mi spuneţi ce presupune această 
investiţie Regenerare urbană a spaţiilor publice degradate?  
 În ceea ce priveşte pasajul rutier subteran str.Gării, str.Tărpiului şi pasajul 
rutier subteran str.Ion Slavici, nu ştiu dacă şi cu cine s-a consultat domnul primar, 
dacă ne poate da mai multe detalii despre locaţia în care efectiv va dori să 
implementeze acest pasaj, dacă locul permite o asemenea investiţie, care sunt 
riscurile acestei investiţii, cum vor fi afectate străzile, traficul ş.a.m.d.? 
 Am observat că pentru reabilitarea şi modernizarea str.Tărpiului este cuprinsă 
suma de 38.000 lei şi vreau să vă întreb dacă consideraţi că este o sumă 
suficientă? Str.Tărpiului este o stradă destul de mare, cred că suma ar trebui să fie 
mult mai mare dacă totuşi ne dorim reabilitarea acestei străzi.  
 Şi am observat ultimul punct de la acest capitol Transporturi, trenul urban. Nu 
înţeleg ce înseamnă trenul urban. Dacă ne referim la troleibuz, despre care am 
observat poziţia domnului primar în presă, apreciez că această investiţie este total 
inutilă pentru oraşul nostru mic. Mic şi aglomerat. Străzile nu cred eu că permit 
implementarea unui troleibuz în Bistriţa. Avem bulevardele care au două sensuri de 
mers şi cam atât. Nu înţeleg pe unde ar trebui să meargă şi măcar ar trebui să ne 
spună traseul pe care domnul primar îl are în minte când a înţeles să achiziţioneze 
acest tren urban. 
 La cap.80.02 Acţiuni generale, economice, comerciale, avem proiectul 
Incubator de afaceri din nou. Am observat că s-a alocat o sumă destul de 
generoasă şi aş dori să ştiu ce presupune şi care este finalitatea acestui proiect. Am 
înţeles că a fost şi anii trecuţi şi aş dori nişte explicaţii. 
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 Şi am observat că se doreşte extinderea Parcului Industrial. Totuşi aş dori să 
ne spuneţi câte firme există în acest moment în Parcul Industrial şi de unde există 
această necesitate de extindere a lui şi procentul în care este ocupat.  
 Domnul preşedinte de şedinţă – sunt doar discuţii şi întrebări pentru domnul 
primar, nu este nici o propunere concretă de modificare. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – la tot ce am enumerat rezultă 
că noi vota aşa ceva, dar măcar nişte explicaţii aş dori. 

Domnul preşedinte de şedinţă – am înţeles, este perspectiva dumneavoastră.  
 Domnul primar Turc Ioan – referitor la proiectul de regenerare urbană, zona 
lac MHC, documentaţia este în elaborare, se doreşte amenajarea unui perimetru 
generos pentru divertisment în aer liber, o îmbunătăţire a calităţii spaţiului verde, 
mobilier urban, iluminat, un spaţiu administrativ. Vă asigur că este un proiect foarte 
frumos şi vă invit să vedeţi care este stadiul acestui proiect, repet, aflat în elaborare.  

În ceea ce priveşte terenul de sport din Slătiniţa, el a fost recepţionat, am 
împrejmuit terenul de sport pentru că nu exista un gard de împrejmuire, dar această 
sumă se referă la autorizaţia pe care urmează să o luăm de la Societatea de 
Gospodărire a Apelor Române.  

Nu mai revin cu privire la oportunitatea de a avea în oraş un bust al primului 
primar român al Bistriţei, este vorba despre primul primar român, nu despre primul 
primar. 

Cu privire la cumpărarea de terenuri, banii sunt necesari pentru evaluări, 
pentru că nu se pot achiziţiona conform legii, autoritatea locală nu se poate să 
achiziţioneze terenuri fără evaluare. Baza de negociere este preţul rezultat din 
evaluare. 

Staţia de mixturi asfaltice a fost cumpărată anul trecut, în sensul în care s-a 
derulat procedura, dar va fi plătită anul acesta de pe bugetul anului 2022.  

Panourile publicitare sunt necesare din punctul meu de vedere în Bistriţa, 
pentru că discutăm despre o schimbare de paradigmă. Panourile clasice, profilele 
care grevează anumite sensuri giratorii sau anumite locuri din oraş, noi ne dorim să 
avem panouri cu led. Este cu totul şi cu totul altceva. Estetică, pe componenta de 
informare cu atât mai mult. Eu văd aceste panouri şi ca centre de profit, adică 
municipalitatea sunt absolut convins că va câştiga bani de pe urma acestor panouri 
prin contractarea de spaţii pentru publicitate stradală.  

Întrebaţi care este numărul autoturismelor electrice în Bistriţa. Nu vă pot 
răspunde la această întrebare, dar observ şi cred că şi dumneavoastră puteţi să 
faceţi acest lucru, sunt deja destul de multe maşini electrice în oraş, iar trendul este 
categoric unul crescător. Nevoia de staţii electrice în oraş este una foarte, foarte 
mare pe lângă cele 4 staţii pentru care procedura a fost derulată. Am depus pentru 
alte 15 şi vom mai depune documentaţii pentru un număr semnificativ de staţii. 
Pentru că aceste staţii practic sunt parte componentă a unor proiecte care vor fi 
derulate de primărie prin PNRR.  

Regenerare urbană, am spus când am vorbit despre proiectul lac MHC. 
Creşterea calităţii spaţiilor verzi, sădire de material specific, mobilier urban, iluminat, 
staţii pentru încărcarea trotinetelor, bicicletelor electrice, adică practic ducem 
lucrurile la un nivel cu totul şi cu totul nou pentru oraş. 

În ceea ce priveşte pasajele, Pasajul Gării-Tărpiului ca alternativă la podul 
peste calea ferată la Proiectul Centrul Intermodal, viziunea mea pentru rezolvarea 
traficului într-o zonă importantă din Bistriţa. În ceea ce priveşte pasajul Ion Slavici, 
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am şi eu rezerve, dar foarte repede ne vom lămuri dacă este sau nu oportună 
realizarea unui pasaj subteran pe sub calea ferată pe str.Ion Slavici. Probabil că 
vom renunţa la această poziţie şi vom avea o poziţie nouă pentru un pasaj care să 
meargă pe sub Drumul Cetăţii, să facă legătura cu Drumul Dumitrei Vechi. Vedem, 
analizăm aceste lucruri, pentru că avem o oportunitate tot din bani europeni pe 
componenta de siguranţa circulaţiei vor fi finanţate asemenea pasaje.  

Troleibuzul – nu discutăm de un troleibuz în vatra veche a oraşului, dar eu 
cred că trebuie să ţinem cont de faptul că autobuzul electric, peste tot în Europa 
este în perioada de testare. Avem autobuze electrice de foarte puţin timp. încă nu 
ştim cum se vor comporta în timp, care este fiabilitatea acestor autobuze. Ne putem 
trezi la un moment dat că ar trebui să scoatem din buzunarul public foarte mulţi bani 
pentru înlocuirea acumulatorilor. De aceea, pentru că avem o oportunitate, ca 
măcar pentru anumite trasee să mergem cu varianta mixtă de troleibuz, care are şi 
autonomie, adică poate circula cu alimentare pe fir, ca să fiu pe înţelesul tuturor, dar 
pe anumite porţiuni poate să meargă cu acumulator, să o facem. Dacă avem o 
asemenea oportunitate, să o facem. Şi mă refer la culoarul de mobilitate Calea 
Clujului, Drumul Cetăţii, Lucian Blaga, mă refer la cel puţin anumite porţiuni aferente 
culoarului de mobilitate aferent râului Bistriţa, nu mă refer la Linia Verde, nu mă 
refer la axă, pentru că aici proiectele sunt închise.  

În Parcul Industrial avem în momentul de faţă 8 rezidenţi, dar cererea este 
mare, urmează să mai vină cel puţin încă 13 rezidenţi. Ţinând cont de 
subdimensionarea parcului atât din punct de vedere al perimetrului, al terenului, dar 
şi din punct de vedere al infrastructurii energetice, şi aici mă refer în primul rând la 
puterea instalată, dar şi la gaz, şi ţinând cont de faptul că avem o oportunitate de a 
rezolva această problemă tot din bani europeni, coroborată şi cu oportunitatea ca 
rezidenţii, ca cei care se vor loca în Parcul Industrial să primească subvenţii din 
bani europeni, eu cred că suntem obligaţi să facem acest lucru dacă ne dorim ca 
Bistriţa să aibă o nouă zonă industrială aşa cum scrie la carte.  

În legătură cu trenuleţul electric, el poate fi operat fie în parcul municipal, deşi 
sunt de acord cu dumneavoastră că mai ales vara parcul este sufocat, dar la fel 
bine poate fi operat în Parcul-pădure Sculerwald. Este o zonă unde avem o 
infrastructură, adică există o alee care merge prin pădure, ea poate fi amenajată, în 
aşa fel încât copiii vara să se bucure de aer liber într-un mod inedit pentru oraşul 
nostru.  

Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – o singură rugăminte aş avea, 
să insistaţi un pic mai mult pe pasajul rutier subteran str.Gării-str.Tărpiului. chiar vă 
rog să-mi spuneţi dacă v-aţi consultat cu cineva înainte şi care este efectiv viziunea, 
cum va fi afectată zona respectivă, circulaţia, strada, tot? 
 Domnul primar Turc Ioan – tot mai puţin decât ar fi fost afectată printr-un pod 
care are fi dus traficul pe la ferestrele locatarilor blocului Dalas, iar jumătate din 
casele de pe str.Tărpiului ar fi rămas sub pod, diminuând drastic valoarea 
locuinţelor şi din punct de vedere financiar, dar şi din punct de vedere funcţional.  
 Domnul consilier Munthiu Cristiean – doream să fac o precizare, domnul 
primar a uitat să-i dea răspuns doamnei consilier legat de Incubatorul de afaceri. În 
orice oraş care doreşte să rămână cuplat cu lumea există o asemenea instituţie 
care asigură companiilor aflate în stadiu incipient, micilor investitori, tinerilor 
investitori care doresc să-şi pornească o afacere o infrastructură suport care să le 
asigure o facilitare pentru intrarea în lumea normală a afacerilor. După cum vedeţi, 
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suma asta de 417.000 lei, scrie şi în explicaţii, poate unii nu au avut timp să 
citească, se referă doar la întocmirea unor documentaţii, pentru că proiectele de 
felul acesta sunt finanţate prin programe europene şi prin ajutoare de minimis. 
Acelaşi lucru se întâmplă şi cu Centrul de Artă, Disign şi Creativitate Tehnică, sunt 
două elemente care cred că ne vor aduce şi pe noi bistriţenii din punct de vedere 
economic înspre secolul XXI, înspre Europa pe care ne-o dorim. 
 Domnul consilier Pavelean Nicolae – doar câteva clarificări din partea 
domnului primar, dacă poate să le facă. La cap.51.02 Autorităţi publice, aş vrea 
dacă poate detalia la punctul 1.9 Sistem control acces pentru clădirile de birouri ale 
Primăriei municipiului Bistriţa, dacă este vorba de sistemul pe care l-am propus, l-
am reamintit de fapt recent într-una dintre şedinţele consiliului local, referitor la 
pontajul electronic pentru angajaţii din primărie şi din instituţiile subordonate, şi dacă 
ne poate detalia pe scurt despre care clădiri o să fie vorba, unde o să fie 
implementate exact? Şi ca şi o notă de nemulţumire, aş vrea să semnalez şi eu la 
Cap.67.02 Cultură, recreere şi religie, unde am văzut câteva obiective de achiziţii de 
investiţii care nu cred, sau cel puţin nu mi se pare o prioritate, nu spun că recreerea 
nu ar fi o prioritate pentru bistriţeni, dar eu cred că dacă întrebăm 10 bistriţeni, care 
ar fi problemele cele mai mari, 9 dintre ei ar spune că este vorba de infrastructură, 
că drumurile sunt neasfaltate, sutele de străzi de fapt pe care le avem în municipiul 
Bistriţa şi cred că acesta ar trebui să fie principalul nostru obiectiv de investiţii în 
următorii ani. Mă refer aici la investiţiile prevăzute pentru pârtia de schi, sistemul 
antiefracţie de la pârtia de schi. Nu ştiu dacă camera foto cu senzori e prevăzută tot 
pentru pârtia de schi, dar bănuiesc că e tot pentru acest obiectiv. Şi mai sunt câteva 
investiţii tot pentru pârtia de schi, cele referitoare la reparaţii care trebuie să fie 
făcute acolo. Eu consider că această investiţie ne-a demonstrat deja că nu este una 
tocmai bună, şi cred că pierdem mai mulţi bani în continuare în acest obiectiv. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – în completarea celor spuse de 
colegul Pavelean, doresc să ne spună domnul primar cam ce profit a adus pârtia de 
când a fost deschisă şi dacă are o evidenţă a numărului extrem de mare de 
bistriţeni care s-au bucurat din plin atât de pârtia mare, cât şi de pârtia mică, şi dacă 
merită sau nu investiţia? 
 Domnul consilier Mathe Attila – o singură întrebare am. Mă bucură faptul că 
avem aici elemente pentru skate-parc şi întrebarea mea este unde se va amplasa 
acest skate-parc? 
 Domnul primar Turc Ioan – e adevărat, acest proiect care este parte dintr-un 
proiect mare, aşa cum am mai spus-o, de digitalizarea primăriei, va controla, va 
monitoriza accesul în instituţie, respectiv intrări-ieşiri. Se va face şi pontajul 
electronic, ceea ce va ridica nivelul de disciplină din primărie. Bineînţeles că prioritar 
este corpul principal unde lucrează cel mai mulţi salariaţi ai primăriei, dar nu uităm 
nici DSP-ul, nu uităm nici clădirea taxelor şi impozitelor locale şi alte clădiri.  
 Nu se închid instituţiile de spectacol, s-a trecut printr-o conflagraţie mondială, 
dar teatrele au fost deschise. Oamenii au nevoie şi de asfalt, dar au nevoie şi de 
bucurii, de hrană pentru minte şi suflet. Nu se pot pune în balanţă, sunt importante 
şi unele şi altele şi le tratăm ca atare.  
 Drumurile aşa le-am moştenit. Asta este zestrea pe care am găsit-o când am 
venit în primărie. Sunt aici de un an şi patru luni, credeţi-mă că se va vedea, mai 
ales după acest an, după cumpărarea staţiei de mixturi asfaltice, o îmbunătăţire 
radicală, pentru că ne propunem ca şi prin investiţii, dar şi pe capitolul de reparaţii, 



15 

să aducem carosabilul din Bistriţa la un nivel pe care oamenii să-l aprecieze, 
inclusiv la trotuare. Este motivul pentru care modificăm proiectele aflate în derulare, 
inclusiv acest pavaj care poate fi văzut în centrul oraşului, tern, un pavaj de sat, nu 
vreau ca să dau vreun nume ca să nu jignesc pe nimeni. Totuşi discutăm despre 
Bistriţa, care este municipiu reşedinţă de judeţ, care trebuie să se ridice exact la 
nivelul pe care administrativ îl are.  
 Domnule consilier Mathe Attila, dacă reuşim să cumpărăm baza Gloria, eu 
văd skate-ul, pam trak-ul, toate aceste elemente care ştim că au produs foarte 
multă bucurie copiilor, inclusiv patinoarul sintetic şi de ce nu, unul cu gheaţă 
naturală, pe terenul mic, pe terenul sintetic care este foarte generos, am făcut deja 
nişte măsurători.  
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – nu mi-a răspuns la întrebarea 
referitor la profitul adus de pârtie şi câţi bistriţeni au fost pe pârtie. 
 Domnul primar Turc Ioan – doamna consilier, mulţumim bunului Dumnezeu 
că a nins şi că a fost frig. Această pârtie funcţionează exclusiv atunci când 
Dumnezeu ne ajută. Altminteri, proiectul este unul absolut indezirabil. Eu nu cred că 
dumneavoastră dacă aţi fi primar astăzi şi nu ar exista acea investiţie acolo, aţi 
băga 10 milioane de euro în aşa ceva. Da, ne bucurăm că a nins şi bine ar fi să mai 
ningă, în aşa fel încât oamenii să se bucure. Până în momentul de faţă s-au încasat 
în jur de 300.000 lei. Este o palidă replică la găurile anilor anteriori. Gândim soluţii 
pentru ca această pârtie, pentru că ea exist, am găsit-o acolo la Cocoş, să poată 
funcţiona cât mai mute luni pe an, dar e nevoie de nişte corecţii. O să discutăm la 
momentul oportun despre proiectul pe care-l gândesc, pentru a face funcţională cu 
adevărat pârtia şi pentru a nu fi atât de meteo-sensibilă.  
 Domnul consilier Urîte Florin-Radu – o simplă precizare doresc să fac pentru 
doamna Săsărman. Sunt venituri, nu este profit. Ca să calculezi un profit, trebuie să 
mai şti şi costurile de mentenanţă şi toate costurile de întreţinere şi extra-sezon. În 
fiecare lună sunt nişte costuri de întreţinere. Deci când vrei să faci un calcul de 
eficienţă al acelei pârtii de schi, trebuie luate toate în calcul. A avea nişte venituri pe 
două sau trei săptămâni cât ne-a dat Dumnezeu zăpadă, de 300.000 lei, a nu se 
confunda veniturile cu profitul. Profitul este cu totul altceva. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta – trebuia să vă adresaţi domnului 
primar, eu am întrebat profitul. Acuma dacă domnul primar mi-a spus venitul, asta e 
partea a doua. 
 Domnul consilier Urîte Florin-Radu – profitul nu se calculează în mijlocul unei 
luni. 
 Domnul primar Turc Ioan – da, eu am spus venitul. Trebuie să apreciem 
faptul că o anumită investiţie nu trebuie neapărat să aducă nici un fel de profit. 
Inclusiv satisfacţia oamenilor poate fi cuantificată. Nivelul de satisfacţie durează 
foarte puţin pe Cocoş. 
 Preşedintele de şedinţă supune la vot art.5 din proiectul de hotărâre, care se 
aprobă cu 14 voturi „pentru” şi 5 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 14 

Nu 0 

Abţinere 5 

Au votat 19 

Nu au votat 2 

Absenţi 0 

Total 21 
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Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abţ. 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Nu a votat 

Mathe Attila Nu a votat 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Abţ. 

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Abţ. 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abţ. 

Urîte Florin-Radu Da  

Domnul preşedinte de şedinţă – vă supun atenţiei art.4 din proiectul de 
hotărâre: Se aprobă bugetul creditelor interne pe anul 2022 și estimat pe anii 2023-
2025, conform anexei nr.4. nefiind propuneri de modificare cu privire la acest articol, 
se supune la vot şi se aprobă cu 15 voturi „pentru” şi 6 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 15 

Nu 0 

Abţinere 6 

Au votat 21 

Nu au votat 0 

Absenţi 0 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abţ. 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Abţ. 

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Abţ. 

Săsărman Lucia-Augusta Abţ. 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abţ. 

Urîte Florin-Radu Da  

Domnul preşedinte de şedinţă – vă supun atenţiei art.3 din proiectul de 
hotărâre: Se aprobă bugetul instituţiilor publice şi al activităţilor finanţate din venituri 
proprii și subvenţii din bugetul local pe anul 2022 şi estimat pe anii 2023-2025, 
detaliat la venituri pe capitole și subcapitole, iar la cheltuieli pe capitole, subcapitole, 
titluri, articole și alineate, conform anexei nr.3. Am să supun votului punctual ceea 
ce ne arată anexa nr.3, având în vedere că este bugetul instituţiilor publice, după 
care vom vota art.3 în ansamblu. 



17 

Se supune la vot bugetul Centrului Cultural Municipal George Coşbuc în 
sumă de 9.459 mii lei, atât la venituri, cat si la cheltuieli. Se aprobă cu 15 voturi 
„pentru” şi 6 abţineri.  

Rezultat Vot 

Da 15 

Nu 0 

Abţinere 6 

Au votat 21 

Nu au votat 0 

Absenţi 0 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru] Abţ. Abţ. 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Abţ. 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Abţ. 

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Da  

Săsărman Lucia-Augusta Abţ. 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abţ. 

Urîte Florin-Radu Da  

Se supune la vot bugetul Poliţiei Locale în sumă de 9.376 mii lei, atât la 
venituri, cât şi la cheltuieli. Se aprobă cu 14 voturi „pentru” şi 6 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 14 

Nu 0 

Abţinere 6 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abţ. 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Abţ. 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Abţ. 

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Abţ. 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da  

Urîte Florin-Radu Da  
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Se supune la vot bugetul Patrimoniu în sumă de 5.500 mii lei la venituri, iar la 
cheltuieli tot în sumă de 5.500 mii lei. Se aprobă cu 14 voturi „pentru” şi 7 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 14 

Nu 0 

Abţinere 7 

Au votat 21 

Nu au votat 0 

Absenţi 0 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abţ. 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Abţ. 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Abţ. 

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Abţ. 

Săsărman Lucia-Augusta Abţ. 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abţ. 

Urîte Florin-Radu Da  

Se supune la vot bugetul Direcției de Administrare a Piețelor în sumă de 
2.423 mii lei, atât la venituri, cât şi la cheltuieli. Se aprobă cu 15 voturi „pentru” şi 5 
abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 15 

Nu 0 

Abţinere 5 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abţ. 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Abţ. 

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Abţ. 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abţ. 

Urîte Florin-Radu Da  
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Se supune la vot bugetul Direcției Municipale de Servicii Sociale (Cămine 
persoane vârstnice) în sumă de 247 mii lei la venituri şi în sumă de 389 mii lei la 
cheltuieli. Se aprobă cu 15 voturi „pentru” şi 5 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 15 

Nu 0 

Abţinere 5 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Abţ. 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da  

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Abţ. 

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Abţ. 

Săsărman Lucia-Augusta Abţ. 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abţ. 

Urîte Florin-Radu Da  

Se supune la vot bugetul Direcției de Servicii Publice în sumă de 493 mii lei la 
venituri şi în sumă de 1.436 mii lei la cheltuieli. Se aprobă cu 15 voturi „pentru” şi 4 
abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 15 

Nu 0 

Abţinere 4 

Au votat 19 

Nu au votat 2 

Absenţi 0 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Nu a votat 

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Abţ. 

Săsărman Lucia-Augusta Abţ. 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abţ. 
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Urîte Florin-Radu Da  

Se supune la vot bugetul unităților din învățământul preuniversitar de stat în 
sumă de 2.593 mii lei la venituri şi în sumă de 3.610 mii lei la cheltuieli. Domnul 
consilier Pavelean Nicolae anunţă că nu participă la acest vot. Se aprobă cu 13 
voturi „pentru” şi 4 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 13 

Nu 0 

Abţinere 4 

Au votat 17 

Nu au votat 4 

Absenţi 0 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Nu a votat 

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Nu a votat 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Nu a votat 

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Abţ. 

Săsărman Lucia-Augusta Abţ. 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abţ. 

Urîte Florin-Radu Da  

Preşedintele de şedinţă supune la vot art.3 în ansamblu şi se aprobă cu 14 
voturi „pentru” şi 5 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 14 

Nu 0 

Abţinere 5 

Au votat 19 

Nu au votat 2 

Absenţi 0 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abţ. 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Nu a votat 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Nu a votat 

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Abţ. 

Săsărman Lucia-Augusta Abţ. 

Stan Călin Da  
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Stere Florentina-Ştefania Abţ. 

Urîte Florin-Radu Da  

Preşedintele de şedinţă supune la vot art.2: Se aprobă bugetul local pe anul 
2022 și estimat pentru anii 2023-2025, detaliat la venituri pe capitole şi subcapitole, 
iar la cheltuieli pe capitole, subcapitole, titluri, articole și alineate, conform anexei 
nr.2. Se aprobă cu 15 voturi „pentru” şi 6 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 15 

Nu 0 

Abţinere 6 

Au votat 21 

Nu au votat 0 

Absenţi 0 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abţ. 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Abţ. 

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Abţ. 

Săsărman Lucia-Augusta Abţ. 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abţ. 

Urîte Florin-Radu Da  

Preşedintele de şedinţă supune la vot art.1: Se aprobă bugetul general de 
venituri şi cheltuieli al municipiului Bistriţa pe anul 2022 și estimat pe anii 2023-
2025, conform anexei nr.1. Se aprobă cu 15 voturi „pentru” şi 6 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 15 

Nu 0 

Abţinere 6 

Au votat 21 

Nu au votat 0 

Absenţi 0 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abţ. 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Abţ. 

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Abţ. 
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Săsărman Lucia-Augusta Abţ. 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abţ. 

Urîte Florin-Radu Da  

 Preşedintele de şedinţă supune la vot art.8: Se aprobă utilizarea în anul 2022 
a excedentului bugetului local aferent anului 2021 și anilor precedenți, în sumă de 
47.456 mii lei, ca sursă de finanţare a cheltuielilor secţiunii de dezvoltare în sumă 
de 45.602 mii lei și ca sursă de finanţare a cheltuielilor secţiunii de funcționare în 
sumă de 1.854 mii lei. Se aprobă cu 16 voturi „pentru” şi 4 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 16 

Nu 0 

Abţinere 4 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abţ. 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Nu a votat 

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Abţ. 

Săsărman Lucia-Augusta Abţ. 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abţ. 

Urîte Florin-Radu Da  

 Preşedintele de şedinţă supune la vot art.9: Se aprobă preluarea în anul 2022 
ca venit în Bugetul local al Municipiului Bistrița, a unei părți din excedentul Direcției 
Patrimoniu, activitate finanțată integral din venituri proprii, în sumă de 1.487 mii lei. 
Se aprobă cu 17 voturi „pentru” şi 3 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 17 

Nu 0 

Abţinere 3 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abţ. 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 
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Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da  

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Abţ. 

Săsărman Lucia-Augusta Da  

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da  

Urîte Florin-Radu Da  

 Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în ansamblu şi se 
adoptă cu 14 voturi „pentru” şi 6 abţineri. 

Rezultat Vot 

Da 14 

Nu 0 

Abţinere 6 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 20 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abţ. 

Brici Tiberius-Daniel Da  

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da  

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abţ. 

Filip Alexandru-Tudor Nu a votat 

Gaga Seica Marioara Da  

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da  

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Abţ. 

Ruşti Ionel Da  

Săcălean Oana-Andreea Abţ. 

Săsărman Lucia-Augusta Abţ. 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Abţ. 

Urîte Florin-Radu Da  

 
Se trece la punctul 5 de pe ordinea de zi, proiect de hotărâre pentru 

modificarea Hotărârii nr.161/28.10.2021 a Consiliului local al municipiului 
Bistrița, privind aprobarea contractării și garantării cu veniturile proprii a 

unei/unor finanțări rambursabile interne în valoare totală de maxim 100 
milioane lei pentru realizarea de investiții publice de interes local, cu o 
maturitate de maxim 15 ani 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole și o anexă și se adoptă cu votul 
deschis al majorității consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: În cadrul 
comisiilor reunite s-a primit aviz pozitiv. Dacă sunt intervenții pe marginea acestui 
proiect, constat că nu sunt. Vot, vă rog, punctul 5 de pe ordinea de zi.   

Rezultat Vot 

Da 17 

Nu  

Abţinere 4 

Au votat 21 

Nu au votat  

Absenţi  
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Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abț 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abț 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Abț 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Abț 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da 

Cu 17 voturi ”pentru” și 4 abțineri proiectul a fost adoptat. 
 
Se trece la punctul 6 de pe ordinea de zi, proiect de hotărâre pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului Local al municipiului Bistrița nr.59/04.05.2017 
privind stabilirea unor măsuri pentru acordarea dreptului de acces pe terenuri 
aparținând domeniului public sau privat al municipiului Bistrița, în vederea 
amplasării rețelelor de comunicații electronice 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole și se adoptă cu votul deschis al 
majorității consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: În cadrul 
comisiilor reunite din data de 07.02.2022 s-a primit aviz favorabil. Dacă sunt, 
intervenții. Dacă nu sunt, vă rog, trecem la vot. Vot pentru punctul 6 de pe ordinea 
de zi. 

Rezultat Vot 

Da 21 

Nu  

Abţinere  

Au votat 21 

Nu au votat  

Absenţi  

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 
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Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da 

Cu 21 voturi ”pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 
Se trece la punctul 7 de pe ordinea de zi, proiect de hotărâre pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița nr.172/03.11.2021 
privind aprobarea cererii de finanţare şi a devizului general estimativ a 
obiectivului „Dezvoltarea infrastructurii edilitare, de tip apă și apă uzată în 
zonele urbane funcționale – etapa 1” 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole și două anexe și se adoptă cu votul 
deschis al majorității consilierilor în funcție 

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: În cadrul 
comisiilor reunite s-a primit aviz favorabil. Dacă sunt intervenții... 
Dacă nu sunt, vot, vă rog, pentru punctul 7 de pe ordinea de zi. 

Rezultat Vot 

Da 21 

Nu  

Abţinere  

Au votat 21 

Nu au votat  

Absenţi  

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da 

Cu 21 voturi ”pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat.  
 
Se trece la punctul 8 de pe ordinea de zi, proiect de hotărâre pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița nr.173/03.11.2021 
privind aprobarea cererii de finanţare şi a devizului general estimativ a 
obiectivului „Dezvoltarea infrastructurii edilitare de tip apă și apă uzată în 
zonele urbane funcționale-etapa 2” 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole și două anexe și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: În cadrul 
comisiilor reunite s-a primit aviz pozitiv. Dacă sunt, intervenții. Constat că nu sunt. 
Trecem la vot. Vot pentru punctul 8 de pe ordinea de zi. 
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Rezultat Vot 

Da 21 

Nu  

Abţinere  

Au votat 21 

Nu au votat  

Absenţi  

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da 

Cu 21 voturi ”pentru” proiectul de hotărâre este adoptat. 
 
Se trece la punctul 9 de pe ordinea de zi, proiect de hotărâre pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița nr.167/03.11.2021 
privind aprobarea cererii de finanţare şi a devizului general estimativ a 
obiectivului „Amenajare de străzi în zonele noi din municipiul Bistrița-etapa 3” 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole și o anexă și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: În cadrul 
Comisiilor reunite de specialitate ale Consiliului local, țin să vă aduc aminte, s-a dat 
aviz pozitiv. Dacă sunt, intervenții. Dacă nu sunt, supun la vot punctul 9 de pe 
ordinea de zi. 

Rezultat Vot 

Da 21 

Nu  

Abţinere  

Au votat 21 

Nu au votat  

Absenţi  

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 
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Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da 

Cu 21 voturi ”pentru” proiectul de hotărâre este adoptat. 
 
Se trece la punctul 10 de pe ordinea de zi, proiect de hotărâre pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița nr.168/03.11.2021 
privind aprobarea cererii de finanţare şi a devizului general estimativ a 
obiectivului „Amenajare de străzi în zonele noi din municipiul Bistrița-etapa 4” 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole și o anexă și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: În cadrul 
Comisiilor reunite de specialitate s-a primit aviz favorabil. Dacă nu sunt intervenții, 
vă rog să trecem la vot. Vot, vă rog, pentru punctul 10 de pe ordinea de zi! 

Rezultat Vot 
Da 21 

Nu  

Abţinere  

Au votat 21 

Nu au votat  

Absenţi  

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da 

Cu 21 voturi ”pentru” proiectul de hotărâre este adoptat. 
 
Se trece la punctul 11 de pe ordinea de zi, proiect de hotărâre pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița nr.169/03.11.2021 
privind aprobarea cererii de finanţare şi a devizului general estimativ a 
obiectivului „Amenajare de străzi în zonele noi din municipiul Bistrița-etapa 5- 
lot 1” 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole și o anexă și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 
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Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: În cadrul 
comisiilor reunite s-a pornit aviz pozitiv. Dacă sunt intervenții, vă rog! Constat că nu 
sunt, Supun la vot punctul 11 de pe ordinea de zi. 

Rezultat Vot 

Da 21 

Nu  

Abţinere  

Au votat 21 

Nu au votat  

Absenţi  

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da 

Cu 21 voturi ”pentru” proiectul de hotărâre este adoptat. 
 
Se trece la punctul 12 de pe ordinea de zi, proiect de hotărâre pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița nr.170/03.11.2021 
privind aprobarea cererii de finanţare şi a devizului general estimativ a 
obiectivului „Amenajare de străzi în zonele noi din municipiul Bistrița-etapa 5- 
lot 2” 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole și o anexă și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: În cadrul 
comisiilor de ieri s-a primit aviz favorabil. Dacă nu sunt intervenții vă supun direct 
votului punctul 12 de pe ordinea de zi.  

Rezultat Vot 

Da 21 

Nu  

Abţinere  

Au votat 21 

Nu au votat  

Absenţi  

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 
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Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da 

Cu 21 voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. 
 
Se trece la punctul 13 de pe ordinea de zi, proiect de hotărâre pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița nr.166/03.11.2021 
privind aprobarea cererii de finanţare şi a devizului general estimativ a 
obiectivului „Reabilitarea și modernizarea străzii Tărpiului” 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole și o anexă și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: În cadrul 
ședinței de comisii reunite s-a primit aviz favorabil. Dacă nu sunt intervenții vă rog să 
trecem la vot. Vot, vă rog, pentru punctul 13 de pe ordinea de zi.  

Rezultat Vot 

Da 21 

Nu  

Abţinere  

Au votat 21 

Nu au votat  

Absenţi  

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da 

Cu 21 voturi ”pentru” proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
 
Se trece la punctul 14 de pe ordinea de zi, proiect de hotărâre pentru 

modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița nr.171/03.11.2021 
privind aprobarea cererii de finanţare şi a devizului general estimativ a 
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obiectivului „ Pasaj rutier subteran str. Gării – str. Tărpiului” din municipiul 
Bistrița 

Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole și două anexe și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: În cadrul 
ședinței Comisiilor de specialitate reunite s-a primit aviz favorabil. Dacă sunt 
intervenții pe marginea acestui proiect, vă rog! Dacă nu sunt supun atenției și 
votului dumneavoastră, vot vă rog, pentru punctul 14 de pe ordinea de zi.   

Rezultat Vot 

Da 20 

Nu 1 

Abţinere  

Au votat 21 

Nu au votat  

Absenţi  

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Nu 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da 

Cu 20 de voturi ”pentru” și un vot ”împotrivă” proiectul de hotărâre a fost 
adoptat. 

 
Se trece la punctul 15 de pe ordinea de zi, proiect de hotărâre privind 

acordul de principiu pentru transmiterea, cu titlu gratuit a imobilului, 
proprietatea publică a municipiului Bistrița situat în str. Albert Berger, nr. 4, 
către Universitatea de Medicină, Farmacie, Științe și Tehnologie “George Emil 
Palade” din Târgu Mureș 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole și se adoptă cu votul majorității 
consilierilor în funcție. 

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: În cadrul 
Comisiilor reunite s-a primit aviz pozitiv pentru acest proiect. Vi-l supun votului.  

Domnul consilier Pavelean Nicolae: Dacă îmi permiteți, domnule președinte... 
Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Domnul 

Pavelean, da, vă ascult! 
Domnul consilier Pavelean Nicolae: Da, mulțumesc! Am observat în corpul 

clădirii că atribuirea clădirii se face pe o perioadă nedeterminată, sau așa înțeleg 
eu. Nu pot decât să mă bucur că Universitatea ”George Emil Palade” își dorește să 
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vină în Bistrița și să ne ajute, pentru că știu că sunt mulți doritori care ar dori să 
studieze, dar cred că este inoportun să atribuim o asemenea clădire pe o perioadă 
nedeterminată, în condițiile în care știm că Primăria Bistrița e dispusă să cumpere 
cu bani grei alte clădiri, de o valoare patrimonială destul de mare. Eu consider că ar 
trebui să modificăm proiectul, în așa fel încât să atribuim această clădire pe o 
perioadă determinată, propunerea mea ar fi pe o perioadă de 20 de ani. Așa că 
doresc să fac un amendament la proiect, mai exact la articolul 2, să specificăm în 
articolul 2 faptul că atribuirea se face cu titlu gratuit, pe o perioadă de 20 de ani.  

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: da, 
mulțumesc pentru intervenție, domnule Pavelean. Din câte am înțeles este o 
chestiune ce nu va dura prea mult, staționarea Universității în respectiva locație, 
pentru că ei sunt în amenajarea unui alt spațiu. Dar cred că doamna secretar 
Gaftone sau domnul Marina Vasile, după aia, ne poate lămuri. Vă rog, doamna 
Gaftone! 

Secretarul municipiului, doamna Gaftone Floare: Stimați consilieri, fac 
precizarea că în baza unui contract încheiat între Consiliul local și Universitatea 
Tehnică, acest spațiu a fost pus la dispoziția Universității Tehnice, în baza unui 
contract de comodat, pe o durată de 49 de ani. Fac precizarea că în fața 
dumneavoastră aveți o hotărâre privind un acord de principiu. Este prematur să 
discutăm despre o perioadă, pentru că așa cum rezultă din Hotărârea Consiliului de 
Administrație al Universității tehnice, acest spațiu va fi pus la dispoziția Consiliului 
local, până la data de 01.10.2022. După disponibilizarea spațiului, dumneavoastră, 
prin Hotărârea Consiliului local, o să stabiliți pe ce perioadă și în ce condiții, o să 
atribuiți acest spațiu. Din discuțiile avute am înțeles că va fi pe o perioadă mult mai 
scurtă, nu 20 de ani, s-ar putea să fie 2 sau 3 ani, pentru că Universitatea de 
Medicină și Farmacie va avea un spațiu mult mai generos, care este acuma în 
reabilitare, modernizare, extindere. Deci nu acuma, într-o hotărâre care se va 
aproba cu votul absolut al consilierilor în funcție, după ce spațiu va fi predat. 

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Mulțumim, 
doamna Gaftone! 

Primarul municipiului, domnul Ioan Turc: O intervenție, domnule președinte! 
Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Vă rog, 

domnule primar! 
Primarul municipiului, domnul Ioan Turc: Deci nici nu se pune problema ca 

acest imobil să fie atribuit pentru o perioadă forte lungă de timp. Am avut o discuție, 
zic eu, aplicată, și cu Consiliul Județean, le-am spus faptul că avem intenții clare 
legate de acest spațiu, nu intru în amănunte acum, mergem pe varianta, sau vom 
merge pe varianta închirierii pentru un an, cu posibilitate de prelungire. Un an, cu 
posibilitate de prelungire, este rezoluția pe carte eu am pus-o pe solicitarea venită 
de la Universitate. Mai mult decât atât, am primit și asigurări de la Consiliul 
Județean, că spațiile de pe strada Toamnei, în care va funcționa Facultatea de 
Medicină vor fi gata în cel mult trei ani de zile. Maxim trei ani de zile. Deci, domnule 
consilier, gândim exact la fel. Mă bucur că vine Facultatea de Medicină la Bistrița, 
din Târgu Mureș la Bistrița, dar în același timp știu că există un proiect legat de 
locarea definitivă a Facultății de Medicină. Nu avem, noi nu înstrăinăm active, după 
cum ați observat, doar cumpărăm. Mulțumesc! 

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: mulțumim 
pentru lămurire! Domnule Marina, dacă vreți să ne transmiteți ceva.  
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Domnul Marina Vasile, director Direcția Patrimoniu: Păi acuma, sigur, că a 
intervenit domnul primar și doamna secretar, dar voiam să vă pun că proiectul are 
ca și scop doar un aviz de principiu, pentru declanșarea procedurii de avizare 
provizorie ARACIP a Universității de Medicină, urmând ca dumneavoastră, după 
preluarea de către Primărie a spațiului, în septembrie, ca să zicem așa, până la 
mijlocul lui septembrie, din partea Universității Tehnice din Cluj, să venim cu un 
proiect în fața dumneavoastră, prin care vom atribui spațiul. Nu prin hotărârea de 
acum atribuim spațiul. Și atunci vom stabili perioada de un an, cu prelungire sau 
cum o să venim cu proiectul în fața dumneavoastră.  

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Da, 
mulțumesc, domnule Marina! 

Primarul municipiului, domnul Ioan Turc: Încă o scurtă precizare. Eu știu că în 
documentația care a fost înaintată ARACIS-ului, locația este pe str. Toamnei, locația 
prevăzută este pe str. Toamnei. Facultatea are nevoie, funcțional, de un spațiu 
adecvat, în așa fel încât, până vor fi gata spațiile de pe Toamnei, să poată să își 
înceapă activitatea, respectiv din toamna acestui an. Mulțumesc! 

Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Vă rog, 
domnule Pavelean! 

Domnul consilier Pavelean Nicolae: Mulțumesc pentru clarificări, domnule 
primar! E cât se poate de clar, poate că, adică și eu mă bucur că sunt tot mai multe 
universități care vin în Bistrița și doresc să școlarizeze tinerii noștri. Poate că ar fi 
bine primit să avem discuții și cu Facultatea de Construcții Civile din cadrul 
Universității Tehnice din Cluj Napoca. Din discuțiile pe care le-am am mai avut cu 
unii antreprenori știu că se caută foarte mulți ingineri în construcții civile în Bistrița și 
în Județul Bistrița Năsăud și cred că ar fi oportun să avem o discuție, în cazul în 
care Universitatea Tehnică din Cluj Napoca ar putea să aibă o extensie și a 
Facultății de Construcții Civile. Singurul lucru care nu-l înțeleg, atunci care este 
valoarea avizului de principiu sau acordului de principiu, dacă nu hotărâm acum 
atribuirea imobilului, nu înțeleg la ce ne ajută acest acord de principiu.  

Primarul municipiului, domnul Ioan Turc: facultatea trebuie să își facă anumite 
calcule, de natură logistică, de natură financiară, trebuie să ai, totuși, foarte în clar, 
unde vei funcționa începând din toamna acestui an. Deci, pus și simplu, ține de 
partea de organizare.  

Domnul Marina Vasile, director Direcția Patrimoniu: Aș vrea să fac și eu o 
completare. Domnule consilier, dacă ați citit adresa Universității de Medicină, o să 
vedeți, pe pagina 2, că solicită avizul ăsta de principiu în vederea, așa cum am 
spus, a autorizării ARACIS provizorii, pentru a putea merge pe urmă, după preluare, 
cu un proiect de hotărâre după atribuirea spațiului. Scrie în cererea lor. 

Domnul consilier Pavelean Nicolae: Am înțeles, mulțumesc! 
Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Mulțumim, 

domnilor, pentru lămuriri. Domnule Pavelean, vă mai mențineți propunerea de 
amendament sau renunțați? Vă rog să îmi transmiteți.  

Domnul consilier Pavelean Nicolae: Nu, în cazul ăsta nu.  
Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Bun, am 

înțeles. Mai sunt intervenții? Constat că nu sunt, așa că vă supun votului punctul 
numărul 15 de pe ordinea de zi.  

Rezultat Vot 

Da 21 

Nu  



33 

Abţinere  

Au votat 21 

Nu au votat  

Absenţi  

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Da 

Ruşti Ionel Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da 

Cu 21 voturi ”pentru” proiectul a fost adoptat. 
 
Președintele de ședință, domnul consilier Filip Alexandru Tudor: Am parcurs 

întreaga ordine de zi, am ajuns la finalul ședinței, declar ședința încheiată, ne 
vedem în ultima săptămână a acestei luni. Mulțumesc, stimați colegi, pentru 
dezbatere și implicare. O zi bună vă doresc! La revedere!  

Primarul municipiului, domnul Ioan Turc: Domnule președinte, o secundă! 
Doresc să mulțumesc tuturor consilierilor locali pentru votul, eu îi spun de încredere, 
pe care l-ați dat astăzi, prin adoptarea bugetului. E un buget îndreptat spre 
dezvoltare, un buget care va rezolva foarte multe din problemele pe care 
municipalitatea le are. Să dea Dumnezeu să lucrăm tot așa, împreună, și în 
continuare. Vă mulțumesc! 

Nefiind alte probleme de ridicat, preşedintele de şedinţă, domnul consilier 
Filip Alexandru Tudor, declară închise lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului 
local al municipiului Bistriţa din data de 08.02.2022. 
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